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Protokół  Nr  4/2019 

 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu Gospodarki i Rolnictwa,  

Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Rewizyjnej 

odbytego w dniu 5 grudnia 2019 r. 

 

 
 W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Rewizyjnej obecni wg listy obecności jak stanowi 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu (nieobecny: Eugeniusz Sierszulski).  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

Burmistrz Pogorzeli – Piotr Curyk, 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Kowańdy, 

Starszy inspektor Gminnego Zespołu Oświaty – Marlena Kalbarczyk, 

Dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli – Jarosław 

Adamczak. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowej położonej w Głuchowie, 

2) Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Pogorzela na       

    lata 2020-2025, 

3) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2020, 

4) przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Pogorzeli na rok 2020, 

5) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2020-2030, 

6) uchwały budżetowej na rok 2020. 

3. Wolne głosy i wnioski. 

4. Zamknięcie. 

 

Ad 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski 

o godzinie 10:00 dokonał otwarcia posiedzenia, powitał wszystkich radnych oraz 

pracowników urzędu. Oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 13 radnych (nieobecni: Jan Idkowski, Eugeniusz Sierszulski), co pozwala 

podejmować prawomocne decyzje. 

Następnie przewodniczący posiedzenia poinformował o wniosku o wprowadzenie do 

porządku obrad  w pkt 2 jako ppkt 1 dodatkowego projektu uchwały w sprawie planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego, ustalenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat, ustalenia form i specjalności kształcenia dla nauczycieli zatrudnionych 

w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Pogorzela w 2020 roku.  

Propozycja wprowadzenia powyższego punktu obrad została poddana pod głosowanie: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (2 nieobecnych) 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za” (1 nieobecny) 

Komisja Rewizyjna – 4 głosy „za”. 

Wniosek o wprowadzenie dodatkowego projektu uchwały został przyjęty. 

  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący odczytał porządek obrad posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 
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1) planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego, ustalenia maksymalnej kwoty  

     dofinansowania opłat, ustalenia form i specjalności kształcenia dla nauczycieli  

     zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Pogorzela w 2020  

     roku,  

2) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowej położonej w Głuchowie, 

3) Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Pogorzela na       

    lata 2020-2025, 

4) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2020, 

5) przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Pogorzeli na rok 2020, 

6) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2020-2030, 

7) uchwały budżetowej na rok 2020. 

3. Wolne głosy i wnioski. 

4. Zamknięcie. 

 

Następnie w związku z brakiem uwag poprosił o jego przegłosowanie. Porządek obrad 

przyjęto w głosowaniu: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za” (1 nieobecny), 

Komisja Rewizyjna – 4 głosy „za”. 

 

Ad 2. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego, ustalenia maksymalnej kwoty  

     dofinansowania opłat, ustalenia form i specjalności kształcenia dla nauczycieli  

     zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Pogorzela w     

     2020 roku,  

Starszy inspektor Marlena Kalbarczyk omówiła powyższy projekt uchwały. 

Wyjaśnienia przedstawił również dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych 

Jarosław Adamczak. 

 

O godzinie 10:15 na posiedzenie dotarł radny Jan Idkowski – aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 14 radnych. 

 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za” (1 nieobecny), 

Komisja Spraw Społecznych – 11 głosów „za”, 

Komisja Rewizyjna – 4 głosy „za”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

2) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowej położonej w Głuchowie, 

Burmistrz Piotr Curyk omówił powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za” (1 nieobecny) 

Komisja Spraw Społecznych – 11 głosów „za” 

Komisja Rewizyjna – 4 głosy „za” 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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3) Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy    

     Pogorzela na lata 2020-2025, 

Burmistrz Piotr Curyk omówił powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za” (1 nieobecny) 

Komisja Spraw Społecznych – 11 głosów „za” 

Komisja Rewizyjna – 4 głosy „za” 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

4) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2020, 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Barbara Owsianowska odczytała plan pracy 

Komisji Rewizyjnej na rok 2020.  

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za” (1 nieobecny) 

Komisja Spraw Społecznych – 11 głosów „za” 

Komisja Rewizyjna – 4 głosy „za” 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

5) przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Pogorzeli na rok 2020, 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Daria Wyzuj odczytała plan pracy Rady Miejskiej na 

rok 2020.  

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za” (1 nieobecny) 

Komisja Spraw Społecznych – 11 głosów „za” 

Komisja Rewizyjna – 4 głosy „za” 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

6) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2020-2030, 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Kowańdy przedstawiła powyższy projekt uchwały 

(załącznik nr 7 do protokołu). 

Po przeprowadzonej dyskusji postanowiono zaopiniować powyższy projekt uchwały 

po omówieniu projektu uchwały budżetowej. 

 

O godzinie 11:42 posiedzenie opuściła radna Barbara Owsianowska – aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych. 

 

7) uchwały budżetowej na rok 2020, 

Skarbnik Gminy Katarzyna Kowańdy przedstawiła projekt uchwały budżetowej na rok 

2020 – szczegółowo omówiła plan dochodów i wydatków na rok 2020 (załącznik nr 8 do 

protokołu). 

 

O godzinie 12:34 posiedzenie opuściła radna Donata Drukarczyk – aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych. 
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O godzinie 12:55 posiedzenie opuścił radny Jan Idkowski – aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 11 radnych. 

 

Po przeprowadzonej dyskusji nad projektem uchwały budżetowej Przewodniczący 

posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu uchwały:  

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Rewizyjna – 3 głosy „za” (1 nieobecny). 

 

Następnie Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił  

o zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Pogorzela na lata 2020-2030: 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Rewizyjna – 3 głosy „za” (1 nieobecny). 

 

Ad 3. Wolne głosy i wnioski. 

Burmistrz Piotr Curyk odczytał pismo, które przysłało Stowarzyszenie Gmin  

i Powiatów Wielkopolski zawierające prośbę do rady gminy o przyjęcie na najbliższej sesji 

budżetowej odpowiedniego stanowiska, w którym wyrażona zostanie potrzeba ustawowych 

zmian zasad organizacji finansów publicznych pozwalających na poszanowanie 

konstytucyjnej zasady adekwatności dochodów do zadań powierzonych samorządom 

(załącznik nr 9 do protokołu). 

Radni wyrazili zgodę na podjęcie powyższego stanowiska. 

 

O godzinie 13:40 posiedzenie opuścił radny Mariusz Przybył – aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 10 radnych. 

  

Burmistrz przedstawił bieżące sprawy dotyczące gminy: 

- poinformował, że w dniach od 12 do 15 grudnia br. w Pogorzeli przebywać będzie delegacja 

z zaprzyjaźnionej holenderskiej gminy Leudal, Holendrzy przyjeżdżają jak co roku z pomocą 

świąteczną, przywożą paczki dla dzieci z uboższych rodzin oraz w tym roku też dla osób 

starszych samotnych,  

- zaprosił na Jarmark bożonarodzeniowy, który odbędzie się 13 grudnia br. na pogorzelskim 

rynku o godz. 15:00, 

- poinformował o zakończeniu dwóch inwestycji: zakończono budowę parkingu przy ul. 

Gostyńskiej przy firmie „Konarczak” ze środków powiatowych, dziś nastąpił formalny 

odbiór, natomiast w Głuchowie zakończono budowę kanalizacji przy drodze, która była 

naprawiona w całości przy okazji budowania kanalizacji sanitarnej. 

 

Przewodnicząca Rady Daria Wyzuj zwróciła się do radnych z pytaniem czy 19 

grudnia br. sesja może odbyć się o godzinie 14:00, o dwie godziny wcześniej niż zwykle, 

ponieważ po sesji odbędzie się spotkanie opłatkowe i takie prośby się pojawiły. 

Radni wyrazili zgodę. 

Radny Krzysztof Goliński zapytał czy sesje zawsze mogą odbywać się w godzinach 

wcześniejszych. 

 Przewodnicząca Rady Daria Wyzuj odpowiadając na pytanie nawiązała do 

wypowiedzi sołtysów, do prośby pani Grażyny Naglak sołtys Bułakowa. Odniosła się do 

godzin odbywania się sesji oraz do długości jej trwania, poruszyła również kwestię tego, czy 

sołtysi uczestniczą w sesjach czy też nie. Przewodnicząca Rady oznajmiła, że zapraszanych 

na sesję jest ok. 45 osób, trudno jest wszystkim dopasować termin i godzinę. Przewodnicząca 

zaznaczyła, że bierze też pod uwagę możliwość uczestniczenia w sesji radnych powiatowych. 
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Sesja jest zazwyczaj raz w miesiącu, zdarzają się miesiące bez obrad, każdy radny 

podejmując pewną decyzję miał świadomość tego, że wiąże się to z poświęceniem swojego 

prywatnego czasu na posiedzenia. Pewną rekompensatą za ten czas jest dieta radnego. 

Zaznaczyła, że każdy ma obowiązki czy to zawodowe, domowe czy rodzinne, ciężko jest 

wszystkim dopasować odpowiednią godzinę, dlatego zaproponowała, aby nadal była to 

godzina 16:00. 

Jeśli chodzi o sołtysów oznajmiła, że czytała o powinnościach sołtysa i nie ma on obowiązku 

uczestniczenia w sesji, tu pojawia się pytanie do radcy prawnego i stąd prośba by tę kwestie  

z nim skonsultować i wyjaśnić czy sołtysi mają obowiązek uczestniczenia w sesjach. 

Zaznaczyła, że najważniejsze jest, aby na sesji obecni byli radni, bo to oni głosują  

i podejmują uchwały. Dodała, że na radnym ciąży obowiązek współpracy z sołtysem  

i informowania mieszkańców o sprawach gminnych. 

Jeśli chodzi o długość sesji oznajmiła, że przeanalizowała wszystkie sesje pogorzelskiej rady, 

których było 10, sesje trwają od 1,5 h do 4 h. Poprosiła, aby brać pod uwagę jakie tematy są 

podejmowane. Zaznaczyła, że jeśli ktoś ma propozycje na usprawnienie obrad to w miarę 

możliwości, jeżeli będzie to dobry pomysł wdroży go, ale trzeba mieć na względzie to jak 

przebiega sesja, co się na nią składa. 

 

Ad 4. Zamknięcie 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 

i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski podziękował wszystkim za przybycie i o godz. 14.05 

zamknął wspólne posiedzenie Komisji. 

 

 

                                                                                Przewodniczący Komisji 

                                                                          Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

                                                                                  

                                                                                 Eugeniusz Paszkowski 

 

 
Protokołowała:      

Ewa Dorczyk                                                             


